



## Notification regarding the electronic Apostille Programme (e-APP)

The Permanent Bureau of the HCCH is pleased to inform the Competent Authorities designated under the *Convention of 5 October 1961 Abolishing the Requirement of Legalisation for Foreign Public Documents* (Apostille Convention) of new implementations of the e-APP.

### United States of America

Four states in the United States have begun issuing e-Apostilles under pilot programmes, with the following conditions:

#### 1. Montana

1. The state of **Montana** commenced an e-Apostille pilot programme on 1 February 2023 which will continue until Spring of 2024, at which time Montana anticipates transitioning to a permanent e-Apostille solution. Prior to this pilot programme, the state of Montana issued e-Apostilles on a limited basis in June 2019.
2. e-Apostilles are issued for most public documents in Montana. However, e-Apostilles cannot currently be issued for photocopies of official records such as birth or death certificates. e-Apostilles can be issued for most marriage certificates that have been issued since 2022. The Competent Authority in Montana will encourage the issuance of e-Apostilles wherever possible. However, some paper Apostilles will continue to be issued.
3. Apostilles issued in the state of Montana after December 2019 may be verified at < <https://biz.sosmt.gov/apostille> [biz.sosmt.gov] >.

#### 2. Connecticut

4. The state of **Connecticut** commenced an e-Apostille pilot programme on 19 September 2023.
5. Apostilles issued in the state of Connecticut may be verified by contacting the Competent Authority in Connecticut at 860-509-6002 or through email to [bsd@ct.gov](mailto:bsd@ct.gov).

#### 3. Rhode Island

6. The state of **Rhode Island** commenced an e-Apostille pilot programme on 1 November 2023.
7. Apostilles issued in the state of Rhode Island may be verified at < <https://business.sos.ri.gov/Apostille/ApostilleSearch> >

#### 4. Utah

8. The state of **Utah** commenced an e-Apostille pilot programme on 19 September 2023.
9. e-Apostilles will only be issued for physical documents notarised by a Utah Notary Public, documents electronically notarised by a Utah Remote Online Notary Public, or certified copies of public records that are able to be issued electronically.

Hague Conference on Private International Law Conférence de La Haye de droit international privé

[secretariat@hcch.net](mailto:secretariat@hcch.net) [www.hcch.net](http://www.hcch.net)

Regional Office for Asia and the Pacific (ROAP) Bureau régional pour l'Asie et le Pacifique (BRAP)

Regional Office for Latin America and the Caribbean (ROLAC) Bureau régional pour l'Amérique latine et les Caraïbes (BRALC)

Contracting Parties to the Apostille Convention will be further notified of any changes to the e-APP pilot programmes aforementioned.

For more information on the e-APP, please visit the [Apostille Section](#) of the HCCH website.

The Hague, 13 December 2023

No. 4 of 2023



## Notification concernant le Programme Apostille électronique (e-APP)

Le Bureau Permanent de la HCCH a le plaisir d'informer les Autorités compétentes désignées en vertu de la *Convention du 5 octobre 1961 supprimant l'exigence de la légalisation des actes publics étrangers* (Convention Apostille) d'une nouvelle mise en œuvre de l'e-APP.

### États-Unis d'Amérique

Quatre états des États-Unis d'Amérique ont commencé à émettre des Apostilles électroniques dans le cadre de programmes pilotes, selon les conditions suivantes :

#### 1. Montana

1. L'état du **Montana** a instauré un programme pilote e-Apostilles le premier février 2023 qui se poursuivra jusqu'au printemps 2024, date à laquelle le Montana prévoit de passer à une solution permanente d'e-Apostilles. Avant la mise en place de ce programme pilote, l'état du Montana a émis des e-Apostilles de façon restreinte en juin 2019.
2. Des e-Apostilles sont émises pour la plupart des actes publics dans le Montana. Toutefois, les e-Apostilles ne peuvent actuellement pas être émises pour les photocopies d'actes officiels tels que les actes de naissance ou de décès. Les e-Apostilles peuvent être émises pour la plupart des actes de mariage qui ont été émis depuis 2022. L'autorité compétente du Montana encouragera l'émission d'e-Apostilles dans la mesure du possible. Toutefois, certaines Apostilles papier continueront d'être émises.
3. Les Apostilles émises dans l'état du Montana après décembre 2019 peuvent être vérifiées sur le site web : <https://biz.sosmt.gov/apostille> [biz.sosmt.gov].

#### 2. Connecticut

4. L'état du **Connecticut** a instauré un programme pilote e-Apostille le 19 septembre 2023.
5. Les Apostilles émises dans l'état du Connecticut peuvent être vérifiées en contactant l'autorité compétente du Connecticut au 860-509-6002 ou par courrier électronique à l'adresse [bsd@ct.gov](mailto:bsd@ct.gov).

#### 3. Rhode Island

5. L'état de **Rhode Island** a instauré un programme pilote e-Apostille le premier novembre 2023.
6. Les Apostilles émises dans l'état de Rhode Island peuvent être vérifiées à l'adresse <https://business.sos.ri.gov/Apostille/ApostilleSearch>.

#### 4. Utah

7. L'état de l'**Utah** a instauré un programme pilote e-Apostilles le 19 septembre 2023.
8. Les e-Apostilles ne seront émises que pour des actes physiques certifiés par un notaire de l'Utah, des actes certifiés électroniquement par un notaire en ligne à distance de l'Utah, ou des copies certifiées d'actes publics qui peuvent être émis électroniquement.

Hague Conference on Private International Law Conférence de La Haye de droit international privé

[secretariat@hcch.net](mailto:secretariat@hcch.net) [www.hcch.net](http://www.hcch.net)

Regional Office for Asia and the Pacific (ROAP) Bureau régional pour l'Asie et le Pacifique (BRAP)

Regional Office for Latin America and the Caribbean (ROLAC) Bureau régional pour l'Amérique latine et les Caraïbes (BRALC)

Les Parties contractantes à la Convention Apostille seront informées de toute modification apportée aux programmes pilotes e-APP susmentionnés.

Pour plus d'informations sur l'e-APP, veuillez consulter l'[Espace Apostille](#) du site web de la HCCH.

La Haye, le 13 décembre 2023

No 4 de 2023